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صنعت، معدن و تجارت

ورود کالاهاي غير ضروري بدون انتقال
 ارز به زيان کشور است

عض��و کميس��يون اقتص��ادي 
مجلس با اش��اره ب��ه زيان هاي 
واردات ب��دون انتقال ارز گفت: 
اي��ن موض��وع باع��ث واردات 
کالاهاي غيرضروري به کشور 

مي شود.
ب��ه گزارش خبرگ��زاري مهر به 

نقل از خانه ملت، سيدناصر موسوي لارگاني با بيان اين مطلب 
اف��زود: اگر اين مجوز داده ش��ود ک��ه کالا بدون انتقال ارز وارد 
کشور شود ممکن است مشکلاتي در اقتصاد کشور ايجاد کند، 
چرا که بدون انتقال ارز امکان ورود هر کالايي حتي کالاهاي 

که در کشور توليد شده وجود دارد.
عضو کميسيون اقتصادي مجلس شوراي اسلامي، افزود: اگر 
صادراتي از سوي توليدکنندگان انجام شده و در ازاي صادرات 
به صادرکننده اجازه داده ش��ود که به جاي ارز وارداتي کالاي 
موردنياز کش��ور را وارد کند، مش��کلي در اقتصاد کش��ور ايجاد 

نمي شود.
وي ب��ا بي��ان اينکه پتروش��يمي ها بايد درصدي از ارز صادراتي 
خود را در س��امانه نيما ارائه دهند، گفت: پش��توانه ارزي کش��ور 

بايد با ارائه ارز صادراتي به سامانه نيما حفظ شود.

امور ترانزيتي ميان ايران وجمهوري آذربايجان 
الکترونيکي مي شود

هيات ه��اي گم��رک ايران و جمهوري آذربايجان اجراي طرح 
' e-TIR Pilot ' براي الکترونيکي ش��دن فرآيند حمل و نقل 
ترانزيتي ميان دو کش��ور را بررس��ي کردند. به گزارش ايرنا به 
نقل از کميته دولتي گمرک جمهوري آذربايجان، اين نشست 
ب��ا حض��ور هي��ات جمه��وري آذربايجان به رياس��ت 'تمکين 
خلي��ل اف' رئي��س اداره کل نوآوري ه��اي تکنولوژي گمرک 
و هيات��ي از اي��ران به سرپرس��تي 'هايده باق��ري پور' مديرکل 
دفتر فن آوري اطلاعات و ارتباطات گمرک در ش��هر آس��تاراي 
جمهوري آذربايجان برگزار ش��د.در اين نشس��ت راهکارهاي 
اجراي طرح آزمايشي 'e-TIR Pilot' شامل الکترونيکي شدن 
کام��ل عملي��ات حمل و نق��ل ترانزيتي ميان ايران و جمهوري 
آذربايجان در قالب کنوانس��يون گمرکي س��ال 1975 سازمان 
ملل متحد، مورد بحث و بررسي قرار گرفت.طرفين همچنين 
تدوين برنامه اجرايي دوجانبه براي هماهنگ کردن فعاليت ها 
در زمينه ديجيتالي شدن نظارت گمرکي حمل و نقل جاده اي 
در دالان هاي بين المللي که از خاک دو کش��ور مي گذرد و نيز 
ب��کار گي��ري روش هاي الکترونيکي در کنترل گمرکي حمل و 

نقل بين المللي را بررسي کردند.

ايران و روسيه درباره تسهيل حمل و نقل 
جاده اي توافق کردند

يادداش��ت تفاه��م همکاري هاي حم��ل و نقل بين المللي جاده اي 
بين جمهوري اس��لامي ايران و جمهوري فدراتيو روس��يه با حضور 
مس��ئولان حمل و نقل بين المللي 2 کش��ور در تهران امضا ش��د. 
ب��ه گ��زارش س��ازمان راهداري و حمل و نقل ج��اده اي، در ديدار 
»منوچهر س��لمانزاده« مديرکل دفتر ترانزيت و حمل و نقل بين 
الملل��ي س��ازمان حمل و نقل ج��اده اي، رييس هيات ايراني بود و 
از طرف وزارت حمل و نقل روس��يه، خانم »تاتيانا يوگنيونا« مدير 
دپارتمان سياست دولتي در زمينه حمل و نقل جاده اي و مسافربري 
ش��هري حضور داش��ت. سلمانزاده پس از پايان اين ديدار گفت: در 
اين نشس��ت موضوع هايي از جمله توس��عه حمل و نقل جاده اي، 
بررسي وضعيت حمل و نقل بين المللي جاده اي بار، اعتراض هاي 
طرف ايراني به اعمال جرائم اضافه تناژ بار و فراخواني رئيس��ان 
شرکت هاي مربوط به روسيه و صدور راهنامه ها مطرح و چگونگي 

حمل و نقل بين المللي منظم مسافربري بررسي شد.

190 ميليون دلار صنايع دستي صادر شد
مع��اون دفت��ر ص��ادرات معاونت صنايع دس��تي س��ازمان ميراث 
فرهنگي، صنايع دس��تي و گردش��گري اعلام کرد: 190 ميليون 
دلار صنايع دس��تي از ابتداي امس��ال تا پايان آبان به کش��ورهاي 
مختلف صادر ش��د. فرزاد اوجاني در گفت و گو با ايرنا تاکيد کرد 
که اين آمار غيررسمي است چراکه تاکنون نظر رسمي و کارشناسي 
گمرک کش��ور در اين خصوص اعلام نش��ده اس��ت. وي ادامه داد: 
حجم صادرات صنايع دس��تي کش��ور در سال گذشته 280ميليون 
دلار بود که پيش بيني مي شود امسال نيز اين آمار مشابه سال 96 
باشد. اوجاني افزود: بيشترين حجم صادرات صنايع دستي ايران به 
کشورهاي آلمان، ترکيه، عراق، افغانستان و بيشترين خريدار اين 
محصولات کشور هاي اروپايي هستند. به گفته اين مقام مسئول، 
عمده اقلام صادراتي صنايع دستي کشورمان به کشورهاي مختلف 
را زيور آلات سنتي، گليم و زيرانداز، خاتم و ميناکاري، سراميک، 

شيشه، منبت و معرق چوب، پارچه و قلم کار است.

کميسيون اصل 90 به فسخ واگذاري آلومينيوم 
المهدي اکتفا نمي کند

اص��ل  کميس��يون  س��خنگوي 
90 مجل��س ش��وراي اس��لامي با 
بي��ان اينکه »اين کميس��يون به 
فس��خ قرارداد واگذاري آلومينيوم 
المه��دي اکتف��ا نمي کند«، گفت 
که اين کميسيون گزارش خود در 
م��ورد تخلفات مربوط به واگذاري 

آلومينيوم المهدي را به همراه پيشنهاداتي براي جلوگيري از بروز 
اين مش��کلات در واگذاري ها ارائه خواهد کرد. بهرام پارس��ايي در 
گفت وگو با ايس��نا، اظهار کرد: بعد از بازديد کميس��يون اصل 90 
از ش��رکت آلومينيوم المهدي و قراردادهايي که ايرادهايي جدي 
به آن وارد بود و بازديد ميداني تخلفات فراتر از پرونده را کش��ف 
کرديم و فهميديم که اين واگذاري س��الم نبوده اس��ت. وي اضافه 
ک��رد: طب��ق ضوابط و آئين نامه ها س��ازمان خصوصي س��ازي بعد 
از واگ��ذاري باي��د نظارت کند ت��ا اصولي مثل حفظ کارگر، حفظ و 
تقويت توليد رعايت ش��ده باش��د اما در اينجا اين سازمان نسبت به 
انجام وظايفش بي تفاوت بوده است. اگر سازمان خصوصي سازي 
نظارت مي کرد اين واگذاري بايد در ماه هاي اول و نه با وس��اطت 

و مداخله کميسيون اصل 90 فسخ مي شد.

وعده  محقق نشده وزارت صنعت به تاکسيراني
در س��ي و چهارمين جلس��ه کارگروه ملي کاهش آلودگي هوا 
که در 12 دي ماه س��ال 97 در س��ازمان محيط زيس��ت برگزار 
شد، خودروسازان متعهد شدند هفته اي 250 دستگاه خودرو را 
به تاکس��يراني جهت تحويل به متقاضيان ثبت نامي تخصيص 
دهند اما با وجود گذش��ت دوماه از اين مصوبه، فعلا خبري از 
تحويل تاکسي هاي جديد نيست.مرتضي ضامني در گفت وگو با 
ايسنا، در خصوص وعده وزارت صنعت به تاکسيراني به منظور 
نوسازي اين ناوگان گفت: در اين شرايطي که طرح نوسازي رو 
به توقف مي رود، اين موضوع نويد خوبي است منوط بر اينکه 
وعده داده ش��ده، عملياتي ش��ود زيرا وزارت صنعت وعده هاي 

زيادي داده که برخي از آنها هنوز عملياتي نشده است.

اخبار کوتاه

گروه صنعت، معدن و تجارت: وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: 
270هزار ش�غل از محل تبصره 18 قانون بودجه براي س�ال 1398 

در بخش صنعت کشور هدفگذاري شده است.
به گزارش تجارت به نقل از ايرنا، رضا رحماني در آئين کلنگ زني 
پالايشگاه بيواتانول باشت اظهار داشت: اين تعداد شغل با نوسازي 
صناي��ع، تامين س��رمايه در گ��ردش و تکميل طرح هاي نيمه تمام 

پيش بيني شده است.
وي حفظ اشتغال موجود و تکميل طرح هاي نيمه تمام با پيشرفت 
فيزيک��ي بي��ش از60 درصد را از راهبردهاي اصلي صنعت ايران در 

سال 1398 عنوان کرد.
وزير صنعت معدن و تجارت با اش��اره به وضعيت اقتصادي فعلي 
کش��ور حفظ وضعيت موجود اش��تغال در صنعت کش��ور را بسياري 

ضروري دانست.
وي ايجاد زنجيره توليد را راهکار رونق اشتغال در کشور عنوان کرد و 
افزود: استفاده از ظرفيت هاي صنعت معدن و کشاورزي براي تحقق 

زنجيره توليد و فرصت هاي شغلي تازه ضرورت زيادي دارد.
رحماني گفت: آمريکا ارديبهشت سال 1397 تحريم هاي ظالمانه را 
عليه ايران کليد زد و براي براي رکود صنعت کشور برنامه ريزي کرد 

اما با تلاش دولت تدبير و اميد و همت مردم اين نقشه خنثي شد.
وزير صنعت معدن و تجارت توجه به مناطق محروم و ايجاد واحدهاي 
صنعتي دانش بنيان را از راهبردهاي حوزه صنعت کشور دانست و 
افزود: پالايش��گاه بيواتانول باش��ت هر دو ويژگي را دارد که تلاش 
مي ش��ود براي س��اخت و بهره برداري آن طبق برنامه زمان بندي 

شده کار کرد.
رحماني در ادامه گفت: 70 درصد از تجهيزات و ماش��ين آلات اين 

واحد صنعتي به دست متخصصان داخلي توليد مي شود .
سرپرس��ت س��ازمان گسترش و نوسازي صنايع ايران هم صنعت ، 
معدن و کش��اورزي را ارکان توس��عه اقتصادي کشور خواند و افزود: 
ايران در سال هاي اخير پيشرفت هاي زيادي در صنايع به ويژه در 

بخش هاي مس،آلومنيوم، فولاد و کشتي سازي داشته است.

شهريار طاهري ابراز داشت : پالايشگاه بيواتانول باشت دومين واحد 
صنعتي در اين نوع توليدات در کشوراست و نخستين پالايشگاه توليد 

بيواتانول کشور سال آينده در استان کرمان افتتاح مي شود.
وي تاکيد کرد که کش��ور ظرفيت ايجاد 20واحد توليدي اتانول و 

همچنين بازار مصرف آن را دارد.
کلنگ » زيست پالايشگاه بيواتانول و کنجاله تخميري« در شهرک 
صنعتي خان احمد باش��ت با حضور وزير صنعت، معدن و تجارت 
امروز پنجشنبه در شهرک صنعتي خان احمد باشت در کهگيلويه و 

بويراحمد به زمين زده شد.
بيواتانول با عدد اکتان 111 و داش��تن يک اتم اکس��يژن به ازاي دو 
کربن، اس��تفاده از مواد زيس��تي و فرآيندي زيس��تي به عنوان اکتان 

افزاي پاک و سبز شناخته شده و در بيش از 15 کشور دنيا روزانه 750 
ميليون ليتر بيواتانول توليد و در پالايشگاه ها با بنزين مخلوط شده و 

موجب کاهش آلودگي هوا و افزايش کيفيت بنزين مي شود.
در کش��ور ما نيز ش��رکت ملي پالايش و پخش فرآورده هاي نفتي 
ايران امتزاج 1% بيواتانول با بنزين در پالايشگاه ها را تصويب کرده 
که با توجه به مصرف 50 ميليون ليتر بنزين پتانسيل مصرف روزانه 

4 ميليون ليتر بيواتانول وجود دارد.
نماينده مردم شهرستان هاي گچساران و باشت در مجلس شوراي 
اسلامي گفت: اين پالايشگاه با سرمايه گذاري سه هزار و 900 ميليارد 
ريال نخس��تين واحد صنعتي شهرس��تان باشت است و در طول 30 

ماه به بهره برداري مي رسد.

تاجگردون تصريح کرد: پالايش��گاه ش��هرک صنعتي خان احمد در 
زميني به مساحت 12 هکتار و زيربناي 8 هکتار ساخته مي شود و 

براي 135 نفر به صورت مستقيم اشتغال ايجاد مي کند.
وي با اشاره به اينکه استان کهگيلويه و بويراحمد از استان هايي است 
که در حوزه صنعت توسعه نيافته از وزير صنعت و معدن و تجارت 

خواست براي رونق صنعت در اين خطه برنامه ريزي کند.
نماينده مردم شهرستان هاي گچساران و باشت در مجلس شوراي 
اس��لامي تصريح ک��رد: س��رانه درآمد مردم کهگيلوي��ه بويراحمد 
60درصد ميانگين کشوري است که اين امر همت مسئولان براي 

بهبود وضعيت اقتصادي مردم را طلب مي کند.
تاجگردون با اش��اره به اينکه براي توس��عه زيرساخت هاي راه هاي 
ارتباطي،آب، برق و ساير امکانات اوليه سرمايه گذاري هاي خوبي در 
سال هاي اخير انجام شده بيان کرد: هم اکنون نوبت بهبود وضعيت 

معيشت مردم است.
وي بيان کرد: مطالعات اجراي اين طرح از بهمن ماه سال گذشته 
ش��روع ش��د و اين طرح س��اليانه 66 ميليون ليتر بيواتانول و 66تن 

کنجاله تخميري توليد مي کند.
تاجگردون اضافه کرد: مطالعات ايجاد اين واحد صنعتي از مناطق 
خيرآباد ، ليشتر تا خان احمد انجام شد و بر اساس نظر کارشناسان 

شهرک صنعتي خان احمد براي احداث آن انتخاب شد.
استاندار کهگيلويه و بويراحمد هم افزايش تراز صنعتي اين استان 

را مهمترين خواسته مردم عنوان کرد.
محمد علي احمدي خواس��تار تعامل همه دس��تگاه هاي اجرايي و 
مسئولان ملي و استاني براي رونق اشتغال و ايجاد واحدهاي صنعتي 

اشتغال زا در کهگيلويه و بويراحمد شد.
سيد مسعود حسيني فرماندار باشت نيز در اين آئين با اشاره به اينکه 
اين شهرستان اداره صنعت و معدن ندارد از مسئولان خواست براي 

راه اندازي اين اداره مهم در باشت برنامه ريزي کنند.
شهرستان باشت با حدود 22 هزار نفر جمعيت در 110 کيلومتري 

جنوب ياسوج مرکز کهگيلويه و بويراحمد قرار دارد.

وزير صمت ضمن تاکيد بر حفظ اشتغال موجود مطرح کرد؛

هدفگذاري 270 هزار شغل در بخش صنعت

سرمايه گذاري 2۱0ميليون دلاري افغانستاننظر جامعه نسبت به CFTژاپن همچنان با ايران تجارت مي کند
خبرگزاري رسمي چين گزارش کرد که 
ژاپن بدون توجه به تحريم هاي آمريکا 
عليه ايران، به تجارت قانوني و مشروع 

با ايران ادامه خواهد داد.
ب��ه گ��زارش تجارت، ش��ينهوا از قول 

'ميتس��وگو س��ايتو' س��فير ژاپن در ايران آورده است که به رغم 
تحريم هايي که وجود دارد ما مناسبات و همکاري هاي تجاري 

با ايران را ادامه خواهيم داد.
خبرگزاري رس��مي چين مي نويس��د که ديپلمات ارشد ژاپني در 
ملاقاتي که عبدالناصر همتي رييس بانک مرکزي ايران داشته 
ب��ه او گفت��ه اس��ت که در ماه هاي اخير ب��ا وجود اين تحريم ها، 
ش��رکت ها و بازرگانان ژاپني از تجارت خود با ايران حراس��ت 

کرده اند.

وزير اسبق بازرگاني گفت: نظر وجدان 
عمومي جامع��ه اين اس��ت که راهکار 
حل کردن مسائل داخلي از طريق حل 
مش��کلات خارجي ج��واب نمي دهد و 
دولتي ه��ا هم اي��ن را قبول کرده اند اما 

به طور صد درصد به اين مس��أله نرس��يده اند که اين راه جواب 
نمي دهد.يحيي آل اسحاق در گفت وگو با خبرگزاري فارس، در 
پاس��خ به اين س��ؤال که چرا دولت مشکلات مختلف اقتصادي 
 CFT و FATF را به عدم پيوس��تن به کنوانس��يون هايي نظير
نسبت مي دهد، گفت: خط مشي دولت روحاني از دوره اول اين 
بود که اگر مس��ائل خارجي را حل کنيم مس��ائل داخلي هم حل 
مي شود. اين کارشناس اقتصادي افزود: بنابراين تمام نيروهايي 

را که انتخاب کرد همگي در همين فاز بودند.

مع��اون وزير حمل و نقل افغانس��تان 
ب��ا بيان اينکه توس��عه خط��وط ريلي 
ترانزيت��ي در کش��ور اي��ران مطلوب 
ارزيابي مي ش��ود، گفت: 148 شرکت 
و تاج��ر افغانس��تاني  از حدود 5 س��ال 

پي��ش مبل��غ 210 ميلي��ون دلار در بندر چابهار و پس کرانه آن 
سرمايه گذاري کرده اند. 

ب��ه گ��زارش تجارت امام محم��د وريماچ  در گفت و گو با فارس 
درباره تکميل سهم افغانستان در راه آهن خواف-هرات اظهار 
داش��ت: داشتن خط آهن و ش��بکه سراسري ريلي براي کشور 
افغانس��تان بس��يار مهم اس��ت، در بخش س��وم و آخر خط آهن 
خواف-هرات کشور افغانستان متعهد شده است تکميل پروژه را 

بر عهده بگيرد اما ظاهراً مشکلات فني و تدارکاتي دارد.

س��خنگوي انجمن صنعت تاير ايران از توليد بيش از 
33 ميليون حلقه تاير با وزن تقريبي 208 هزار تن در 

10 ماهه نخست امسال در کشور خبر داد.
»مصطفي تنها« افزود: اين آمار در مقايس��ه با مدت 
مش��ابه پارس��ال به ترتيب از نظر تعداد 6.1 درصد و از 

نظر وزني 1.6 درصد کاهش يافت.
به گزارش ايرنا وي گفت: مقايسه درصدها از از بيشتر 
بودن سهم توليد تايرهاي سنگين حکايت دارد که دليل 
آن نيز بروز مش��کلاتي در اين حوزه ناش��ي از مس��ائل 
تخصيص ارز 4200 توماني در ماه هاي آغازين امسال 
بود و در همين پيوند کارخانجات سعي بر افزايش توليد 

تايرهاي سنگين کردند.
به گفته اين مقام صنفي، از مجموع 33 ميليون حلقه 
تاير توليد ش��ده، س��هم تاير سواري 13 ميليون و 200 
هزار حلقه، تاير وانتي يک ميليون و 400 هزار حلقه، 
تاير باري و اتوبوس��ي 776 هزار حلقه، تاير کش��اورزي 
س��بک 165 هزار حلقه، تاير کش��اورزي سنگين 144 
ه��زار حلق��ه، تاير راهس��ازي و صنعتي 41 هزار حلقه، 
تاي��ر دوچرخ��ه ي��ک ميليون و 500 ه��زار حلقه، تاير 
موتورس��يکلت س��ه ميليون و 700 هزار حلقه، تيوب 
خودرو يک ميليون و 130 هزار حلقه، تيوب دوچرخه 
يک ميليون و 136 هزار حلقه، تيوب موتورسيکلت 6 
ميليون و 336 هزار حلقه و س��اير محصولات )مانند 
تاير و تيوب فرغون، تيلر و غيره( س��ه ميليون و 477 

هزار حلقه بوده است.

وي ادامه داد: در همسنجي با پارسال، توليد تاير سواري 
از نظ��ر تعداد س��ه درص��د و از نظر وزني 2 درصد افت 
داش��ته، تاير وانتي راديال از نظر تعداد 67 درصد و از 
نظ��ر وزن��ي 68 درصد افزاي��ش و تاير وانتي باياس از 
نظر تعداد 24 درصد و از نظر وزني 20 درصد کاهش 

داشته است.
تنها يادآور ش��د: در س��ال هاي اخير تمايل به مصرف 
تايرهاي راديال به دليل اس��تفاده از فناوري پيش��رفته 
در توليد آن، کاهش مصرف س��وخت، فرمان پذيري 

بهتر و دوام بيشتر، افزايش يافته است.
وي اضافه کرد: در 10 ماهه امسال در مقايسه با مدت 
مشابه پارسال، توليد تايرهاي باري و اتوبوسي باياس 
از نظر تعداد 2 درصد و از نظر وزني چهار درصد رش��د 
داش��ته، اما توليد تايرهاي باري و اتوبوس��ي راديال در 
اين مدت از نظر تعداد يک درصد رشد داشته و از نظر 

وزني بدون تغيير مانده است.

توليد بيش از 33 ميليون حلقه تاير تا پايان دي ماه
روزنامه 'چوسون ايلبو'ي کره جنوبي گزارش داد که دادگاه روتردام 
هلند طي حکمي به نفع گروه بازرگاني دياني ايران، هفت شرکت 
کره جنوبي را مجاب کرد به جاي پرداخت خسارت به دولت کره 
جنوبي، آن را به اين شرکت ايراني پرداخت کنند. اين گزارش 
به نقل از کميس��يون )دولتي( خدمات مالي کره جنوبي اعلام 
کرد که اين دادگاه با رسيدگي به شکايت گروه بازرگاني دياني 
)ايران(براي مصادره بخش��ي از دارايي هاي خارجي دولت کره 
جنوبي نزد هفت ش��رکت بازرگاني اين کش��ور، سرانجام بعد از 
ماه ها بررس��ي پرونده به نفع ش��رکت ايراني راي داد. براس��اس 
اين گزارش، گروه دياني مجاز شد تا دارايي هاي خارجي دولت 
کره جنوبي نزد ش��رکت هايي همچون دِوُو، 'ال جي'، 'کي ايي 
بي هانا' را مصادره کند. اختلاف گروه بازرگاني دياني بزرگترين 
سهام دار شرکت توليد کننده محصولات خانگي انتخاب با گروه 
الکترونيکس دووي کره جنوبي و چند ش��رکت فروشگاه هاي 
زنجيره اي اين کش��ور براي ورود آن ش��رکت ها به بازار ايران در 
آوريل سال 2010 )1389فروردين( با شکست گروه دياني براي 
کسب امتياز دوو بروز کرد. در آن ايام، دولت کره جنوبي صاحب 
بيشترين سهام شرکت دوو بود و لذا گروه دياني به سبب عدم 
توانايي پرداخت کل مبلغ قراردادي که با دوو بسته بود، مجبور 
به پرداخت خسارت براي تضمين آن معامله شده بود که هفت 
شرکت کره اي مي بايست آن مبلغ را از طرف گروه دياني به دولت 
کره پرداخت مي کردند. اما سال گذشته بعد از طرح دعوي از طرف 
گروه دياني نزد کميسيون تجارت بين الملل سازمان ملل متحد که 
نمايندگي آن در روتردام قرار دارد، دادگاه مرتبط با اين کميسيون 
دولت کره جنوبي را مجاب کرد خسارت هاي شرکت دياني ايران 

را پرداخت کند. دولت کره جنوبي بعد از اين حکم خواستار تجديد 
نظر در آن ش��ده بود که س��رانجام کميسيون راي نهايي خود را 
به نفع گروه بازرگاني دياني قرائت کرد. اما يک مقام کميسيون 
خدم��ات مال��ي کره جنوب��ي در گفت وگو با اين روزنامه، ضمن 
تشکيک در اجراي اين حکم اعلام کرد که دولت کره جنوبي 
قص��د دارد از مج��اري ديگر موضوع را پيگيري کند. به گزارش 
ايرنا، شرکت 'بي جي اف ري تيِل' بزرگ ترين شرکت از سه شرکت 
اصلي صاحب فروشگاه هاي زنجيره اي در کره جنوبي ا ست که 
با فروشگاه هاي ديگر خود با نام 'سي يو'، در کنار فروشگاه هاي 
'س��ون-ايل�ِ�ون' و 'جي اس25' بازار فروش��گاه هاي کوچک و 
مغازه ه��اي زنجي��ره اي در کره جنوبي را تقريبا به طورکامل در 
اختيار دارند. با قرارداد 'حق امتياز'ي که گروه دياني از ش��رکت 
انتخاب در سال 2010 با اين دسته از شرکت هاي کره جنوبي 
بس��ت، س��ي يو براي نخس��تين بار در خارج از کره جنوبي شعبه 
فروشگاهي زد و براساس آن اين گروه اجازه يافت فرآورده هاي 

سي يو را بفروشد و در برابر آن مبلغي را دريافت کند.

دادگاه هلند، شرکتهاي کره جنوبي را به نفع شرکت ايران محکوم کرد

انتخابات پارلمان بخش خصوصي امروز برگزارمی شود؛

بررسی چالش هاي پيش روي اتاق بازرگاني 
گروه صنعت، معدن و تجارت: اعضاي هيات نمايندگان نهمين 
دوره اتاق هاي بازرگاني امروز )شنبه( توسط فعالان اقتصادي 
انتخاب مي ش�وند تا براي چهار س�ال ديگر کرس�ي پارلمان 
بخ�ش خصوص�ي را ب�ه دس�ت بگيرند؛ مش�کلات گمرکي، 
ارزي، امضاهاي طلايي و همچنين تعامل با سياستگذاران، از 
مهمترين چالش هاي پيش روي نمايندگان بخش خصوصي 

در اين دوره به شمار مي رود.
به گزارش ايرنا، امروز )يازدهم اسفندماه(، انتخابات نهمين 
دوره اتاق هاي بازرگاني، صنايع، معادن و کشاورزي سراسر 
کشور برگزار مي شود؛ رويدادي که در آن فعالان اقتصادي، 
وکي��لان خ��ود را براي حض��ور در پارلمان بخش خصوصي 

انتخاب مي کنند.
اعضاي اين اتاق هاي اس��تاني و شهرس��تاني، در انتخاباتي 
با مش��ارکت فعالان اقتصادي انتخاب مي ش��وند و س��پس، 
نمايندگان اين اتاق ها راهي اتاق بازرگاني، صنايع، معادن و 
کش��اورزي ايران مي ش��ود؛ اتاقي که فعالان اقتصادي از آن 

به عنوان پارلمان بخش خصوصي ياد مي کنند.
در اي��ن مي��ان، اتاق بازرگاني تهران جايگاهي ويژه دارد که 
در هفته ه��اي اخي��ر چند ائتلاف مختلف براي رقابت در اين 
انتخابات تش��کيل ش��ده و هر کدام نيز با اعلام مواضع خود 
به دنبال جلب نظر فعالان اقتصادي هس��تند تا روز ش��نبه 

پيروز ميدان باشند.
در اين بين، توجه به س��ابقه فعاليت نمايندگان دوره هش��تم 
اتاق بازرگاني تهران مي تواند علاوه بر مشخص کردن نقاط 

قوت و ضعف، نقشه راه آينده را ترسيم کند.
فعالان اقتصادي معتقدند که هش��تمين دوره اتاق بازرگاني 
تهران در ارتباط با اعضا و رس��يدگي به مس��ائل آنها مطلوب 
عمل کرده و نياز اعضا را به خوبي پاس��خ داده اس��ت. با اين 
حال برخي اعتقاد دارند که اتاق تهران اگرچه توانسته رضايت 

اعضا را جلب کند اما در تعامل با سياستگذاران و مسئولان 
اقتصادي مي توانست بهتر عمل کند.

ب��ا اي��ن حال فعالان بخش خصوصي تهران عقيده دارند که 
اتاق اين اس��تان بايد علاوه بر نگاهي که به مس��ائل کلان 
ملي دارد، بر رفع مش��کلات فعالان اين اس��تان نيز تمرکز 

داشته باشد.

��� رضايتمندي اعضا از اتاق بازرگاني هشتم
»محمدرضا مرتضوي«، دبير کل اتاق صنعت و معدن کشور 
در گفت و گو با ايرنا يکي از دستاوردهاي اتاق هشتم را اتخاذ 
رويکردي مرتبط با تهران به عنوان اتاق اين استان دانست 
و گفت: تهران ابر شهر است و مشکلات خاص خود را دارد 
بنابراين يکي از موضوعات مهم اين بود که اتاق تهران حل 

مشکلات اين استان را در دستور کار قرار دهد.
وي ادامه داد: مس��ائل اس��تان تهران بيش��ترين انرژي را در 
اتاق هش��تم برد و به همين دليل هم اس��تقبال بازرگانان و 

توليدکنندگان نسبت به دوره هاي قبل افزايش پيدا کرد.
مرتضوي با اش��اره به مس��اعدت ها در بخش هاي مالياتي و 
حقوق��ي ب��ه اعضا افزود: در اين زمينه انقلابي در اتاق بوجود 

آمد و سطح رضايتمندي به شدت بالا رفت.
وي به وجود 100 تشکل مختلف در اتاق تهران اشاره کرد 
و گف��ت: ب��ا س��ختگيري هاي صورت گرفته، تلاش ش��د تا 

تشکل هاي موازي شکل نگيرد.
به گفته اين فعال اقتصادي، اتاق بازرگاني در دوره هش��تم 
خود نمره قبولي را مي گيرد زيرا همه به اين نتيجه رس��يدند 
ک��ه کار ف��ردي نمي تواند موفق باش��د و ي��اد گرفتند از طرز 

فکرهاي مختلف استفاده شود.

امضاهاي طلايي را پس مي گيريم ���

وي کار را در دوره بعدي سخت ارزيابي کرد و افزود: شرايط 
کار در اتاق نهم ش��رايط س��ختي خواهد بود و چاش��ني از 
دانايي، تجربه، ش��جاعت و پش��تکار لازم است تا بتواند همه 
حوزه ه��اي مختل��ف صنعت، تجارت، توليد و زراعت را مورد 
توجه قرار دهد و هيچ کدام از اين قس��مت ها نبايد مورد بي 

توجهي باشد.
مرتض��وي ادام��ه داد: در ش��رايط اضطرار، اف��رادي منتظر 
مي مانند تا اختيارات را زير کليد امضاهاي طلايي بدس��ت 
بياورند؛ در اين ارتباط متاس��فانه باش��گاه امضاهاي طلايي 

بوجود آمده و سال ديگر بايد اين موضوع را حل کنيم.
دبير کل اتاق صنعت و معدن کش��ور گفت: س��ال ديگر تمام 
انرژي خود را براي پس گرفتن امضاهاي طلايي از وزيران 
مي گذاريم زيرا اين امضا هاي طلايي هر کجا که وارد شده 

ايجاد رانت و فساد مي کند.

مهمترين موضوع تک نرخي شدن ارز است ���
»مهدي پورقاضي«، رئيس کميس��يون صنعت اتاق تهران 
نيز در اين زمينه در گفت و گو با ايرنا با اشاره به اينکه اتاق 
بازرگاني تهران در دوره هشتم توانسته وظايف خود در قبال 
اعض��ا را ب��ه خوب��ي اجرا کند، گفت: اتاق ه��اي بازرگاني دو 
ن��وع وظيف��ه دارن��د که يکي در قبال اعضا و ديگري در قبال 

مسئولين اقتصادي کشور است.
وي ادامه داد: اتاق هاي بازرگاني در قبال اعضا بايد خدماتي 
مانند تبديل کارت، اطلاع رساني، بازرايابي و آموزش را ارائه 

دهند که از اين جهت درست عمل شده است.
پورقاضي افزود: در چهار سال گذشته نمره بالايي به عملکرد 
اتاق تهران در مورد اعضا مي دهم اما يک طرف ديگر قضيه 
اين اس��ت که چطور مس��ايلي مانند مشکلات گمرک، موارد 
ارزي و ثبت س��فارش را با مس��ئولين اقتصادي حل کنيم که 

در اي��ن زمين��ه ن��ه تنها اتاق تهران که هي��چ کدام از اتاق ها 
موفقيتي نداشتند.وي مهمترين موضوع را تک نرخي شدن 
ارز دانست و گفت: اتاق بازرگاني تا کنون 53 نامه نوشته ولي 
جوابي نگرفته اس��ت زيرا سيس��تم تصميم گيرنده اقتصادي 
منطق اقتصادي را نمي پذيرد و به اصول اقتصاد بين الملل 
اهميت نمي دهد، اتاق بازرگاني نيز نتوانس��ته آنها را متقاعد 
کن��د ک��ه تغيير روي��ه دهند.اين عضو اتاق بازرگاني تهران با 
اش��اره به اينکه نمايندگان دوره نهم بايد معجزه کنند تا به 
نتيجه برسند، تاکيد کرد: در مورد سياست هاي اقتصادي بايد 
به سمت آزادسازي اقتصادي حرکت و ارز تک نرخي شود و 
دولت نيز از دخالت در اقتصاد خودداري کند.بر اساس قانون 
اساس��ي کش��ور، سهم بخش خصوصي در اقتصاد بايد بيشتر 
ش��ود بنابراين لازم اس��ت تا نهادهايي خصوصي براي ايجاد 
رابط��ه موث��ر و مطلوب بي��ن بخش هاي مختلف و نهادهاي 
سياستگذار وجود داشته باشد. در اين ميان اتاق هاي بازرگاني 
مي توانن��د به عنوان س��اختاري ک��ه از دل بخش خصوصي 
بوج��ود آم��ده، بهترين عملکرد را براي دفاع از حقوق بخش 
خصوصي و ارتباط با س��اير بخش ها مانند بخش تعاوني و 
يا دولتي داش��ته باش��د.به گزارش ايرنا، براس��اس آيين نامه 
تشکيل و نحوه فعاليت هيات نمايندگان اتاق هاي بازرگاني، 
دارن��دگان کارت ه��اي بازرگاني حقوق��ي و حقيقي و کارت 
عضويت حقوقي با حداقل يک س��ال س��ابقه و اعتبار، در اين 

دوره اجازه حضور در انتخابات را خواهند داشت.
همچنين کارت هاي عضويت حقيقي با سابقه حداقل 18 ماه 

و شرط اعتبار در روز انتخابات مي توانند راي دهند.


